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        sagsnr. 23/917 
        LE 
 
 

REFERAT  
 
 
Emne:    Institutledermøde  
Dato og tidspunkt:  Tirsdag d. 27-06-2023 kl. 11:15-13:00 
Sted:   Lokale Hjernen, WP19  
  
Mødedeltagere: 
Dekan Ole Skøtt (OS)  
Prodekan for forskning og innovation Uffe Holmskov (UH)  
Sekretariats- og Uddannelseschef Merete Munk (MM) 
Institutleder Morten Hulvej Rod (MHR), Statens Institut for Folkesundhed 
Institutleder Jesper Bo Nielsen (JBN), Institut for Sundhedstjeneste  
Institutleder Peter Mygind Leth (PML), Retsmedicinsk Institut 
Institutleder Jens Troelsen (JT), Institut for Idræt og Biomekanik 
Institutleder Kirsten Ohm Kyvik (KOK), Klinisk Institut 
Institutleder Rikke Leth-Larsen (RLL), Institut for Regional Sundhedsforskning 
Institutleder Boye Lagerbon Jensen (BLJ), Institut for Molekylær Medicin  
Konstitueret institutleder Uffe Holmskov (UH), Institut for Psykologi 
AC-fuldmægtig, PA for dekan og prodekan Louise Eriksen (referent) (LE)  
 
Gæster: 
Leder af kommunikation, Sigurd Kristoffersen (SK) 
Forskeruddannelseskonsulent ved Ph.d.-skolen, Helle Normann Pedersen (HPN) 
Økonomikonsulent, Pia Nykær Hansen (PNH) 
Senior EU funding rådgiver, Lone Ladegaard Laursen (LLL) 
Leder, Syddansk forskerstøtte, Helen Korsgaard (HK) 
 
 
 
Punkter: 

 
1. Kommentarer til dagsorden. 

 
 

2. Godkendelse af referat fra d. 23-05-2023. Referat fra sidst afholdte møde. 
Bilag: Referat institutledermøde 23052023 
JBN havde en kommentar. 
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3. 11:20-12:00 
v./alle 
Bordet rundt.  
Kort orientering fra dekanen og institutlederne om væsentlige forhold af fælles inte-
resse for fakultetets ledelse. 
Der føres ikke referat af dette punkt 

 
 

4. 12:00-12:20 
v./MM, HNP, PNH 
Opfølgning på KOP-23. 
Lukket punkt. 
 
 

5. 12:20-12:35 
v./MM, JT 
Orientering 
’Projekt fremtidens digitale platform til VIP/DVIP-rekruttering’ 
 
MM indledte med at fortælle, at det system som bruges til at rekruttere VIP udfases i 
2023. Vi har derfor travlt med at få udviklet et nyt system.  
TEK er test-fakultet for det nye system.  
KI skal deltage i projektet grundet delestillinger, som er særligt for ansatte på SUND. 
Elisabeth Lohmann Andersen er indover som Backoffice, da informationer skal over-
føres fra det gamle til det nye system. 
 
Systemet kan bl.a. ikke tale sammen med eksterne. Det betyder for os, at det lige nu er 
mindre effektivt for SUND sammenlignet med det, vi har i dag. 
JBN foreslår MM at hun nævner de systemer/modeller som tidsskrifter anvender. Det 
er nemlig kritisk at eksterne ikke kan se materialet i systemet.  
Opslag til stillinger skal være færdigbehandlet inden 1. december 2023. Ellers skal det 
ud i det nye system.  
 
Desuden skal kontrakten for nye ansættelser være på plads inden for 7 dage, hvilket 
også presser processen.  
Der vil i den kommende tid være et stormøde, hvor alle kan deltage.  
 
 

6. 12:35-12:45 
v./LLL, HK 
Orientering 
EU funding. 
 
LLL præsenterede hvordan det går på EU området. Status er, at SUND ikke indsender 
så meget som tidligere. 
SDU har fået 53 bevillinger, hvoraf SUND har hjemtaget 8 bevillinger – det går såle-
des ikke den rigtige vej og vi bidrager ikke til SDU’s strategi om at øge ekstern finan-
siering.   



3 
 

 
I fremtiden får vi nogle udfordringer. Der kommer et funding-hul på EU-bevillinger 
på 2 år grundet valget i Bruxelles. Det er et opmærksomhedspunkt, som vi er nødt til 
at kigge ind i. Kan en løsning være cancer-missionen, Marie curie eller lignede?  
 
I skal opfordre jeres forskningsledere til at gå i gang med deres ansøgning, hvis de har 
nogle projekter som de overvejer.  
 
OS opfordrede institutlederne til at have fokus på dette. 

 
 

 
7. 12:45-13:00 

Evt. 
- Nye eksperter fra SUND til TV2 NEWS v./SK 

Bilag: 6.1: Indstilling eksperter til TV2 News 
 
 

SK fortalte kort om at TV2 news flytter fra København til Odense og de er derfor 
interesserede i at rekruttere nogle eksperter fra bl.a. SUND til deres programmer. 

 
SK ville vide, om der var opbakning fra institutlederne til at kontakte forskerne mhp. 
at spørge om de vil stille sig til rådighed som TV2 eksperter? 

 
Alle institutlederne bakker op. SDU skal som universitet medvirke til at formidle vi-
den.   

 
Efter mødet vil SK tage fat i institutlederne mhp. at udpege nogle forskere. SK vil 
herefter selv kontakte forskerne.  

 
 
Næste møde: 31-08-2023  
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